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          ROMÂNIA  
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL ORĂŞTIE 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

PROCES VERBAL 
 
 
 Încheiat astăzi, 11 ianuarie 2024 cu ocazia ședinței extraordinare convocată 
de îndată a Consiliului local al municipiului Orăștie. 
 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu o zi înainte de data stabilită.  
 Ședința Consiliului local se desfășoară prin mijloace electronice, printr-o 
platformă online de videoconferință, iar la apelul nominal al președintelui de 
ședință sunt prezenți 17 din cei 19 consilieri locali în funcție. Lipsesc nemotivat  
consilierii locali Luca Constantin și Petre Radu Onuț. 
 La ședință participă primar ing.Ovidiu Bălan, viceprimar Hendrea Ovidiu 
Cristian, secretar general Călin Costoiu și funcționari publici din cadrul aparatului 
de specialitate al Primarului. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, procesul verbal al ședinței 
ordinare din data de 28 decembrie 2023 și procesul verbal al ședinței extraordinare 
din data de 29 decembrie 2023 au fost puse la dispoziția consilierilor locali și 
întreabă dacă există obiecții cu privire la acestea. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, referitor la procesul verbal al ședinței 
ordinare din data de 28 decembrie 2023 la discuțiile care au fost la punctul nr.35 al 
ordinii de zi este o neclaritate, dacă tot facem aceste procese verbale sa fie scrise 
exact așa cum se întâmplă, altfel sunt facute de pomană și noi sunt ca marionetele 
votam ceva așa. Dânsul menționează faptul că, cetățeanul care explica că nu poate 
plăti, în timp ce acesta vorbea, nu dna Giurgiu Margareta a cerut pauză, ci dl 
consilier local Petre Radu Onuț s-a cerut la baie, iar consilierii locali ai Partidului 
Social Democrat s-au ridicat și au ieșit afară, dna președinte de ședință a rămas 
poate confirma sau nu, dar nu dânsa a cerut pauza, nici nu s-a cerut pauză și 
solicită să se menționează acest aspect în procesul verbal. 
 Dna consilier local Sîrbu Florina Eleonora intervine și precizează că își 
amintește perfect faptul că împreună cu dna consilier local Ardelean Dana Alina a 
cerut pauză. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, nu pot cere consilierii locali, 
președintele de ședință poate cere. 
 Dna consilier local Sîrbu Florina Eleonora menționează că, în urma cererii 
dânselor, președintele de ședință a aprobat acest lucru. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, președintele de ședință trebuia să 
întrerupă ședință, nimeni altcineva nu poate întrerupe o ședință. 
 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și precizează că, din câte își 
amintește, dna președinte a propus să se ia o pauză. 
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 Dna consilier local Giurgiu Margareta, care a condus ședințele Consiliului 
local din luna decembrie 2023, menționează faptul că, dansa a propus pauza în 
urma discuțiilor care au avut loc la acel punct. 
 Dl consilier local Bota Adrian intervine și arată că, își aduce aminte că a 
întrebat-o pe dna președinte că ce se întâmplă, deci pauza nu a fost ceruta de 
dânsa, ci dânșii au cerut. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta menționează că, dânșii au cerut și în 
consecință a propus o pauză. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, mai înainte s-a spus clar că 
doamnele consilier local Sîrbu Florina Eleonora și Ardelean Dana Alina au 
solicitat pauza, dl consilier local Petre Radu s-a ridicat să iasă, deci așa ar trebui 
scris în procesul verbal al ședinței ordinare, ulterior dna președinte a solicitat 
consiliului local să facem o pauză. 
 Dl secretar general Călin Costoiu menționează că, au fost propuneri și numai 
președintele de ședință poate solicita acest lucru și vom consemna așa cum a fost. 
 Procesul verbal al ședinței ordinare din data de 28 decembrie 2023 în forma 
modificată este supus la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Procesul verbal al ședinței extraordinare convocată de îndată din data de        
29 decembrie 2023 este supus la vot și aprobat în unanimitate.     
 Președintele de ședință, dl consilier local Hendrea Ovidiu Cristian prezintă 
următorul proiect al ordinii de zi :   
 1.Proiect de hotărâre privind utilizarea în anul 2024 a excedentului anual al 
bugetului local al municipiului Orăştie. 
 2.Proiect de hotărâre privind aprobarea menținerii rețelei școlare a unităţilor 
de învățământ de stat şi particular preuniversitar din municipiul Orăștie pentru 
anul școlar 2024 – 2025. 
 În afara ordinii de zi, dl primar propune : 
 3.Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de selecție – componenta 
inițială și a Scrisorii de așteptări pentru administrarea și conducerea Societății 
Comerciale ACTIVITATEA GOSCOM S.A Orăștie pentru perioada 2024-2028. 
 Proiectul ordinii de zi împreună cu propunerea ulterioara este supus la vot și 
aprobat în unanimitate. 
 La primul punct al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele 
inițierii proiectului de hotărâre privind utilizarea în anul 2024 a excedentului anual 
al bugetului local al municipiului Orăştie. 
 Dna director Căstăian Dina dă citire raportului întocmit de Direcția 
Economică și precizează că, la finalul anului 2023 s-a înregistrat un excedent în 
sumă de 5.814.402,97 lei, din acesta suma de 2.351.569,82 lei va fi folosită ca 
sursă de finanțare a cheltuielilor secțiunii de dezvoltare în anul 2024, iar suma de 
3.462.833,15 lei este cuprinsă în excedentul anului 2023, dar sunt sume încasate 
din pre finanțări, pe care în acest an va trebui să le restituim, deci pentru prima 
dată se restituie, există această procedură obligatorie de restituire a sumelor 
nefolosite din buget și avem obligația ca până la data de 28 februarie să restituim 
sumele. De asemenea , dna director menționează că, cele trei proiecte pe care sunt 
și sumele respective sunt enumerate în raport sunt sume nefolosite și suntem 
obligați să le restituim.  
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 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 
economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, dna director Căstăian Dina a 
prezentat că, pentru prima dată trebuie să restituim sume. 
 Dna director Căstăian Dina menționează faptul că, este pentru prima dată 
când avem în excedent prinse sume din pre finanțări pentru lucrări pe care 
urmează să le finalizăm și pe care nu vom mai prinde bani și nu vor mai fi 
cheltuite sume. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie întreabă că, acele trei proiecte sunt finalizate 
și nu mai trebuie să rămână bani, de ce nu s-au făcut de anul trecut plățile în timp 
util și pentru Casa de Cultura și pentru proiectul de modernizare și eficientizare 
iluminat public. 
 Dna director Căstăian Dina precizează că, plățile sunt făcute, banii sunt 
proveniți din finanțări și pe care nu a mai fost necesar să îi consumăm și pe care 
trebuie să îi restituim. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie nu înțelege, că nu au mai fost necesar să îi 
folosim și întreabă că sunt gata locuințele sociale, Casa de Cultură și proiectul 
privind modernizarea și eficientizarea iluminatului public. 
 Dna director Căstăian Dina menționează că, aceste proiecte urmează să fie 
recepționate, mai multe informații au colegii de la tehnic, știe doar că acești bani 
trebuie să îi restituim care sunt din contractele inițiale, bani din pre finanțări pe 
care nu i-am consumat, deci partea neeligibilă din bugetul local a fost prinsă pe 
bugetul local și a fost consumată, alte sume nu mai sunt prinse în prevederile 
bugetare pe anul 2024 pentru aceste proiecte. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, din câte a înțeles, dacă era posibil se 
putea face recepția și în luna decembrie 2023. 
 Dna director Căstăian Dina precizează că, nu știe dacă se putea face recepția, 
dacă era posibil și dacă era finalizată, deci probabil nu suntem chiar în faza de 
recepție finală, dar aceste sume nu le putem folosi și va trebui să le restituim. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, deci din ce s-a explicat cheltuieli 
eligibile nu mai sunt necesare în acele proiecte. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.1/2024 privind utilizarea în anul 2024 a 
excedentului anual al bugetului local al municipiului Orăştie. 
 La punctul 2 al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind aprobarea menținerii rețelei școlare a unităţilor de învăţământ de 
stat şi particular preuniversitar din municipiul Orăștie pentru anul școlar 2024 – 
2025. 
 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 
Administrație Publică Locală. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta dă citire raportului de avizare al 
comisiei pentru învățământ, sănătate, activități social-culturale şi culte. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 
de hotărâre este de 9 voturi. 
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 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.2/2024 privind aprobarea menținerii rețelei școlare a 
unităților de învățământ de stat şi particular preuniversitar din municipiul Orăștie 
pentru anul școlar 2024 – 2025. 
 La ultimul punct al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele 
inițierii proiectului de hotărâre privind aprobarea Planului de selecție – 
componenta inițială și a Scrisorii de așteptări pentru administrarea și conducerea 
Societății Comerciale ACTIVITATEA GOSCOM S.A Orăștie pentru perioada 
2024-2028. 
 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 
Administrație Publică Locală. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 
administrație locală, juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Pe fundalul înregistrării se aude dl consilier local Bota Adrian care spune că 
„oricum nu este de treabă, e din ală ieftin”. 
 Dna consilier local Sîrbu Florina Eleonora solicită să se consemneze în 
procesul verbal ceea ce a spus dl consilier local Bota Adrian. 
 Dl consilier local Bota Adrian își cere scuze și arată că, a alunecat pe pragul 
de la ușă. 
 Dl consilier local Ionică Mircea arată că, la prima ședință îi va spune dlui 
consilier local Bota Adrian care a fost ultima afirmație a acestuia. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius menționează faptul că, a parcurs cele 
50 de pagini care sunt anexe la proiectul de hotărâre și a văzut că este foarte 
stufoasă alegerea acestor membri și este o comisie de selecție și nominalizare și 
întreabă că poate participa oricine vrea din oraș sau nominalizează partidele 
politice că din câte știe membrii din consiliu de administrație cam sunt puși de 
politic. 
 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian precizează că în legislație sunt anumite 
criterii de selecție și poate participa oricine, nu este o restricție în acest sens. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius intervine și arată că, de când știe 
dansul câștigă cei care sunt nominalizați politic. 
 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian menționează ca, nu a fost membru în 
anterioara comisie de selecție și nu poate da un răspuns în acest sens, dar își poate 
depune dosar orice persoană care îndeplinește condițiile prevăzute de legislația în 
materie. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, este prevăzută o comisie de 
selecție și nominalizare și membrii acesteia pot de fapt ori să selecteze ori să 
nominalizeze. 
 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian precizează că, la momentul respectiv va 
fi desemnată o comisie care fi numita prin dispoziție a primarului. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, acea comisie o va face 
primarul cu nu știu cine, dar membrii ori selectează niște C.V-uri ori 
nominalizează niște oameni în consiliul de administrație, daca se merge pe C.V-uri 
e una și dacă mergem pe nominalizări este alta.   
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 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie intervine și menționează că, a fost 
prezent la ședința din 19 decembrie 2023 și criteriile prin care se va face selecția 
membrilor consiliului de administrație vor fi stabilite în funcție de persoanele care 
se vor înscrie pentru această funcție. Dânsul ține minte că, cu ani în urmă când a 
mai fost votat un director al SC Activitatea Goscom SA Orăștie, criteriile au fost 
făcute din punct de vedere politic de primar, iar anumite clauze, de exemplu să fi 
lucrat doi sau trei ani în domeniu, au fost făcute anume ca  participanții de acolo să 
nu îndeplinească condițiile și pe cale de consecință cel care s-a vrut a câștigat, deci 
așa se face.  
 Dl consilier local Ionică Mircea se adresează dlui consilier local Suciu 
Nicolae Ilie și menționează că, dânsul nu a rămas cu amintirea asta, a fost prezent 
la aceeași ședință.   
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 9 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 16 voturi „pentru”, iar dl consilier 
local Suciu Nicolae Ilie s-a abținut de la vot. 
 Este adoptată Hotărârea nr.3/2024 privind aprobarea Planului de selecție – 
componenta inițială și a Scrisorii de așteptări pentru administrarea și conducerea 
Societății Comerciale ACTIVITATEA GOSCOM S.A Orăștie pentru perioada 
2024-2028. 
 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 
            Președinte de ședință,                                                     Secretar General,                                    
       HENDREA Ovidiu Cristian                                   jr.Călin COSTOIU 
 
 
 


